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TOSQUIJA dossier | 12a. fira-festa de la botifarra dolça

Regidores, regidors,
Benvolguts veïns i benvolgudes veïnes del poble 
de Salitja i del municipi de Vilobí d’Onyar,
Amigues i amics,

F a molts anys, fa segles -potser ens hauríem 
de	traslladar	al	segle	xvi- Salitja va ser un 

municipi independent. No en tenim la certesa 
absoluta, però alguns documents, pel que sem-
bla, així ho indiquen. I encara caldrà que els 
historiadors	continuïn	investigant	la	història	més	
antiga de Salitja.

Si avancem en el temps i ens situem en el xix, 
sí que disposem de documents més fiables que 
certificarien que Salitja hauria estat un municipi 

independent o amb un cert grau d’autogovern. 
Encara	a	mitjan	del	segle	xix	salitja	tenia	un	
alcalde pedani. 

El terme ‘pedania’  procedeix de l’antiga 
administració espanyola i això fa que algunes 
persones grans el continuïn utilitzant, per bé que 
actualment ha desaparegut del llenguatge oficial 
a Catalunya i hauríem de parlar de ‘entitat local 
menor’.

Així, doncs, fins a mitjan segle xix	Salitja	era	
una entitat local menor, que es corresponia amb 
un antic nucli de població, i que s’autoregulava 
en algunes matèries, amb un alcalde o president 
al front i amb una junta de veïns que, en con-
junt, formaven el comú.

El	terme	‘comú’	equivaldria	al	que	avui	co-

Paraules del Sr. Joan Busquets, 
alcalde de Vilobí d’Onyar, amb 
motiu del 150 aniversari de la 
unió de Salitja i Vilobí

Salitja, diumenge 8 de febrer del 2009


